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Helyben

„A terhekkel együtt az ígéretek száma is nő?” címmel a Házszabály 91 .§-a alapján írásbeli kérdést
kívánok benyújtani Bajnai Gordon nemzeti fejlesztési és gazdasági miniszterhez . A választ írásban
kérem !

Tisztelt Miniszter Úr !

A jelenlegi nemzetközi pénzügyi válság egyre jobban érezteti hatását. Úgy gondolom most minden
lényeges lépés megtétele igen nagy segítség lehet a kis- és középvállalkozások részére . Ezért
szeretném a figyelmét felhívni egy igen fontos tényezőre, amelyről On már igen sok fórumon
beszélt, de érdemi lépés mind ez idáig nem történt .

A vállalkozók adminisztrációs terheinek csökkentésér ől szeretnék beszélni . Arról az
adminisztrációs teherről, ami évek óta nő , s ami egyre jobban megnehezíti, megkeseríti a kkv-k
életét.

Tisztelt Miniszter úr !

Sürgősen, és haladéktalanul tenni kell ez ügyben . Ön is jól tudja, hogy az adminisztrációs terhek
mennyire fékezik a gazdaságot . Nem egyszer tárgyalt vállalkozások képviselőivel, akik elmondták,
és On egyet is értett velük, hogy a gazdaság növekedésében nagy el őrelépést jelentene a bürokrácia
csökkentése. Olyan túlzóan részletes, felesleges szabályok, kötelezettségek (pl . engedélykérések,
regisztrációk, bevallások) vannak jelen, amelyek egyszerűsítésével jelentős időt és pénzt lehetne
megtakarítani . A bürokrácia csökkentésével a vállalkozások élete könnyebb lenne, ezáltal sokkal
hatékonyabb munka folyna, és versenyképesebb lenne az ország .

Az EU-n belül a kkv-szektor jelenti a foglalkoztatás, és a versenyképesség jöv őjét. Szeptemberben
olvashattuk az On nyilatkozatát, amely szerint, idézem : „a következő időszak feladata az, hogy a
kormányzat csökkentse a vállalkozások adminisztrációs terheit . Napjainkban a magyarországi
vállalkozások számára a bürokratikus terhek a GDP mintegy 6-6,5 százalékát teszik ki, miközben a z
uniós átlag hozzávetőleg 3-3,5 százalék .”

Tisztelt Miniszter Úr !

Ön jól tudja, hogy mennyire fontos ez a téma . és azt is tudja, hogy mi a cél, amit el kellene érni ,
hisz meg is fogalmazta . Hagy idézzem ismét Ont : A kormányzat határozatot fogadott el, hogy
jelentősen mérsékelni kell az engedélyeztetéssel, az adminisztrációval kapcsolatos bürokratikus
terheket és a foglalkoztatás terén is csökkenteni kell az adminisztrációt ."
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Igen Miniszter Úr, Ön jól megfogalmazta a teend őket. De a probléma ezzel még nincs megoldva .
Ha csak beszél arról, amit tenni kellene, nem fog el őrelépés történni, nem lesz eredményes
gazdaságfejlesztés, és nem lesznek eredményesen működő vállalkozások sem.

Tisztelt Miniszter Úr !

Itt az idő , hogy cselekedjenek . A jelenlegi kedvező tlen nemzetközi folyamatok, amely hatása egyre
jobban eléri hazánkat, még inkább arra figyelmeztet mindenkit, hogy most nem lehet mellébeszélni ,
és egy percig nem szabad pazarolni az időt .

Ha az adminisztrációs terhek csökkentését komolyan gondolja, ha nem csak blöff, és üres szavak ,
az Ön által említett teendők sora, akkor kérem, fogjon hozzá, és váltsa valóra ígéretét . Erre a
legjobb alkalom a jelenlegi környezetvédelmi termékdíj témája . A jelenleg hatályos törvényben
bonyolult a szabályozás, érthetetlen a nyomtatvány kitölt ő program, és egyre több az
adminisztráció . Már-már annyira, hogy az adminisztráció költsége magasabb a befizetend ő
termékdíjnál . Ettől a ponttól fogva azonban, már nem a környezetvédelmi célokról, nem a
környezettudatos viselkedésr ől van szó, hanem a felesleges adminisztrációról, amivel a
vállalkozásokat terhelik.

Miniszter Úr! Kérem, válaszoljon az alábbi kérdéseimre.

1. Ön nagyon jól tudja, hogy az adminisztrációs terhek mennyire fékezik a gazdaságot . Miért
nem lépnek? Mire várnak?

2. Vélt környezetvédelmi indokokra hivatkozva miért kell még jobban ellehetetleníteni a haza i
vállalkozásokat a környezetvédelmi termékdíjjal ?

3. Ha Ön kisvállalkozó lenne, és Önnek kellene az adminisztráció kusza halmazával nap- mint-
nap megküzdenie, átérezné, hogy mennyit lendítene a vállalkozásán, ha kevesebb lenne a z
adminisztráció?

Budapest, 2008 . december 17 .
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